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Звіт  

ректора Донбаської національної академії будівництва і архітектури  

Кравця Василя Анатолійовича  

про результати виконання умов контракту, Статуту навчального закладу, 

показників ефективності використання державного майна, видання 

підручників, посібників, науково-методичної літератури та дотримання 

законодавства у сфері діяльності навчального закладу. 

 

І. Об’єктивні дані. Кравець В.А. – доктор технічних наук, професор, 1956 

року народження (64 роки).  

ІІ. Виконання п. 6 Контракту від 04 червня 2015 року №І-104 по пунктах: 

6.1 Підготовка фахівців згідно стандартам вищої освіти. 

Основними напрямами діяльності ДонНАБА, як переміщеного ЗВО, в 2020 р. 

були:  

- розбудова на новому місці матеріальної бази, створення потужного 

навчального, наукового та практичного центру підготовки 

будівельників (в подальшому, після реінтеграції Донбасу, – Північного 

філіалу ДонНАБА);  

- організація освітнього процесу згідно стандартів вищої освіти;  

- інтеграція ДонНАБА у європейський освітній простір. 

Всім випускникам рівнів бакалавр та магістр видавалися додатки до 

дипломів європейського зразку. 

У 2020 році у міжнародних конкурсах взяли участь 3 студента, з них 

1 був нагороджений:  

1. Студентка групи МО-24 Карасьова М. посіла друге місце на 

Міжнародному конкурсі студентських наукових робіт “Black Sea Science 

2020”. Одеса.  За роботу «Управління збутовою діяльністю підприємства».  



 У всеукраїнських конкурсах в 2020 році взяли участь 16 студентів, з 

них 4 отримали нагороди.  

1. Студент механічного факультету гр. ПТМ-35п Вовк Володимир 

Євгенович разом з студентом 1 курсу факультету електроенерготехніки 

та автоматики Національного технічного університету України 

«Київський політехнічний інститут імені Ігоря Сікорського», групи ОА-

91 Колесніковим Михайлом Юрійовичем став переможцем у 

Всеукраїнському конкурсі студентських наукових робіт за 

спеціальністю «Галузеве машинобудування» за роботу «Дослідження і 

створення транспортуючих комплексів для швидкісного, прихованого 

риття траншеї  в умовах окопної війни» Керівник: Гаврюков О.В. 

2. Студентка гр. ЕП-22м Пустовіт Анна Ігорівна стала переможцем 

Всеукраїнського конкурсу на отримання Стипендії імені Героїв 

Небесної Сотні.  

3. Студентка гр. ЕП-21м Росла Юлія Сергіївна одержала перемогу у 

Всеукраїнському конкурсі дипломних робіт зі спеціалізації «Економіка 

підприємств» у номінації «За актуальність теми». 

4. Студентка гр. ЕП-21м Мірошниченко Владислав Юрійович одержав 

перемогу у Всеукраїнському конкурсі дипломних робіт зі спеціалізації 

«Економіка підприємств» у номінації «За доцільне застосування 

сучасних методів дослідження». 

 У 2020 році у регіональних конкурсах взяли участь 4 студента, але 

ніхто не отримав нагороди. 

 Значне зниження активності студентів з участі в усіх видах конкурсів 

(падіння кількісних показників майже втричі у порівнянні з 2019 р.) 

пояснюється пандемією коронавірусу, що привело до відміни та перенесення 

багатьох заходів. 

6.2 Підвищення кваліфікації працівників.  

6.2.1 Захист дисертацій та присвоєння вчених звань.  



В 2020 році були захищені 3 дисертації: 2 – доктора технічних наук, 1 – 

доктора філософії.  

1. Колесніченко Сергій Володимирович захистив дисертацію на здобуття 

наукового ступеня доктора технічних наук за спеціальністю 05.23.01 

«Будівельні конструкції» на тему «Технологічна безпека будівельних сталевих 

конструкцій». Захист відбувся в Одеській державній академії будівництва і 

архітектури. 

2. Гаврюков Олександр Володимирович захистив дисертацію на здобуття 

наукового ступеня доктора технічних наук за спеціальністю 05.05.05 

«Піднімально-транспортні машини» на тему «Наукові основи створення 

трубчастих стрічкових конвеєрів зі змінною довжиною транспортування». 

Захист відбувся в Одеському державному політехнічному університеті. 

3. Григор’єва Віта Анатоліївна захистила дисертацію на здобуття наукового 

ступеня доктора філософії в галузі знань 01 «Освіта/педагогіка» на тему 

«Професійна підготовка фахівців з будівництва в технічних університетах 

Німеччини». Захист відбувся в Слов’янському державному педагогічному 

університеті. 

 Відомості про захист дисертацій у період 2015-2020 рр. наведені в 

таблиці. 

Рік 2015 2016 2017 2018 2019 2020 Всього за 

час з 

переміщення 

ЗВО 

Доктор 

наук 

- - - - - 2 2 

Кандидат 

наук 

(доктор 

філософії) 

- - 2 2 1 1 6 

Всього - - 2 2 1 3 8 

 Як видно з таблиці, у дуже важких умовах після переміщення закладу 

працівники ДонНАБА продовжують наукову діяльність і підвищують 



кваліфікацію. Це відповідає стратегічному напрямку ДонНАБА на підготовку 

власних кадрів. 

Вчені звання професора та доцента в 2020 році не присвоювалися.  

6.2.2 Стажування працівників у іноземних і українських закладах. 

 В 2020 році 2 викладача пройшли стажування. 

1. К.х.н. Міхєєнко В.М. пройшла науково-педагогічне стажування з природничих 

наук (Польща, м. Люблін) Університет природничих наук у Любліні 

«ЕФЕКТИВНІ МЕТОДИКИ ВИКЛАДАННЯ У ГАЛУЗІ БІОЛОГІЇ, 

ЕКОЛОГІЇ, ГЕОГРАФІЇ, ГЕОЛОГІЇ, ХІМІЇ ТА ФІЗИКИ» з 16.11.2020 по 

28.12.2020 р.  

2. К.д.у. Беззубко Б.І. пройшов стажування в рамках програми Грантів 

міжнародної мобільності «House of Europe» у Vilnius Gediminas Technical 

University (м. Вільнюс, Литва) Сертифікат – 64 академічних години. 

 

6.2.3 Тренінги та курси підвищення кваліфікації. 

 В 2020 р. на курсах та тренінгах підвищували кваліфікацію 8 

працівників.  

1. Д.т.н. Кравець В.А. та к.х.н. Міхєєнко В.М. пройшли тренінг (разом зі 

студентами екологами) «Стратегічне управління та екологічна безпека як 

основні засади вектору розвитку промислових регіонів України. Державна 

екологічна політика в умовах техногенного перевантаження існуючих 

екосистем» з 02.11.2020 р. по 16.12.2020 р. Тренінг проходив на базі 

Київського національного університету будівництва і архітектури в рамках 

програми ООН із відновлення та розбудови миру.  

2. Доморацька Л. В. пройшла підвищення кваліфікації за напрямком 

професійної атестації архітекторів з 27 січня 2020р. по 31 січня 2020р, 

свідоцтво №3089 від 31 січня 2020р. 
3. К.т.н. Грицук Ю.В. пройшов підвищення кваліфікації за спеціальністю 

«Інформаційні системи та технології» в межах сертифікатної освітньої 

програми «Інформаційні системи та хмарні технології в освітньому процесі» з 

курсу «Хмарні технології у дистанційному навчанні в умовах карантину» на 

факультеті інформаційно-комп’ютерних технологій. Сертифікат ПК 

№05407870/164-20 про успішне проходження підвищення кваліфікації.  



4. К.д.у. Єфременко В.В. пройшла навчальний курс «Захист прав споживачів: 

теорія та практика» на платформі дистанційного навчання Prometheus та 

отримала сертифікат. 

5. Д.д.у. Долгальова О.В. пройшла курс підвищення кваліфікації, онлайн-

марафон «Проектний підхід та міжсекторна співпраця в діяльності сучасного 

закладу освіти, ОТГ та АРР» та курс підвищення кваліфікації, онлайн-

практикум «Розробка м’яких проектів для дотаційного фінансування: 

практичні інструменти». 

6. К.п.н. Єщенко М.Г. пройшла курс підвищення кваліфікації, онлайн-марафон 

«Проектний підхід та міжсекторна співпраця в діяльності сучасного закладу 

освіти, ОТГ та АРР». Сертифікат – 30 академічних годин. 

7. Токарева Л.М. курс кошторисної справи «Визначення вартості проектно-

вишукувальних робіт» у програмному комплексі «Сметные технологии - смета 

ПИР», з 20.01.2020 по 26.02.2020 року. Навчання проводились 

«Всеукраїнський спеціалізований Учбовий Центр Кошторисної Справи», 

Computer Logic Group розробник кошторисної програми «Строительные 

Технологии – СМЕТА», м. Харків. Сертифікат – 40 годин. 

8. Трет’як А.В. пройшов навчання з питань охорони праці та отримав 

посвідчення №27/20-14 про перевірку знань. 

 

6.2.4 Друга вища освіта за профілем викладання. 

1. К.т.н. Трет’як А.В. захистив диплом та отримав кваліфікацію магістра за 

фахом «Енергетичний менеджмент та енергоефективні технології». 

 

6.2.5. Участь у конференціях, вебінарах, семінарах.  

В 2020 р. 13 викладачів взяли участь у 71 всеукраїнській конференції, 

семінарі або вебінарі і отримали відповідні сертифікати або посвідчення 

6.2.6 Стажування в ДонНАБА працівників інших закладів 

 Протягом 2020 року в ДонНАБА проходили стажування 13 викладачів 

інших закладів освіти.  В тому числі: 

- 7 викладачів Дружківського житлово-комунального фахового коледжу; 

- 1 викладач Донбаського державного педагогічного університету; 

- 2 викладача Краматорського фахового коледжу промисловості, 

інформаційних технологій та бізнесу Донбаської державної 

машинобудівної академії; 



- 3 викладача Слов’янського фахового коледжу Національного 

авіаційного університету. 

6.3. Виконання держзамовлення. 

Державне замовлення з прийому виконано не повністю. Результати 

виконання держзамовлення (в %) у 2016-2020 рр. надані в таблиці.  

 

Освітній 

рівень 

Денна форма Заочна форма 

2016 2017 2018 2019 2020 2016 2017 2018 2019 

 

2020 

Бакалавр, % 24,0  44,8 68,4 42,5 60,9 40,3  44 93,3 106,7 38,9 

Магістр, %  34,0  79,6 94,1 94,6 63,9 55,2  60 76,9 100 8,3 

Причини невиконання держзамовлення носять об’єктивний характер, а саме: 

 1. Втрата електоральної бази. 

Основна маса абітурієнтів ДонНАБА в Макіївці поступала з Донецько-

Макіївської агломерації, де проживало близько 1,7 млн. осіб. Після 

переміщення до Краматорська основна маса абітурієнтів поступає з півночі 

Донбасу. При цьому населення півночі Донбасу становить близько 0,7 млн. 

осіб, що значно менше за Донецько-Макіївську агломерацію.  

2. Демографічна ситуація.  

Кількість випускників шкіл в Донбасі у 2016-2019 році знижувалася. 

При цьому в Донецькій та Луганській областях зменшення кількості населення 

відбувається більшими темпами ніж в Україні в середньому. Лише з 2020 року 

демографічна ситуація почала поліпшуватися.  

3. Закриття кордону ОРДЛО в зв’язку з короновірусом. 

Раніш до нас поступало 20-30 осіб з окупованої території. В 2020 

поступило лише 6 осіб. 

 4. Імідж Краматорська. 



Ми зіткнулися з ситуацією, коли випускники шкіл бажають уїхати з 

Краматорська. У міста затвердилася репутація провінційного містечка, де 

рівень вищої освіти нижче, ніж у крупних центрах. ДонНАБА працює над 

зміною іміджу міста, але ми не маємо підтримки з боку обласної та міської 

адміністрації.  

5. ЗНО з іноземної мови для магістратури. 

Бакалаври не були готові до введення ЗНО з іноземної мови, що привело до 

різкого падіння набору до магістратури. В 2021 році ми врахуємо цей чинник, 

зокрема, будемо приділяти більше уваги підготовці бакалаврів до ЗНО. 

6.4 Дотримання ліцензійних умов. 

Ліцензійні умови провадження освітньої діяльності в 2020 році 

дотримувалися. 

6.5. Наукова та інноваційна діяльність, міжнародне наукове 

співробітництво. 

У 2020 році держбюджетні наукові роботи не виконувалися.  

Виконано 21 господарських науково-технічних робіт з загальним 

обсягом фінансування 2110,188 тис. грн. 

Фінансові результати за 2015-2020 роки наведено у таблиці.  

Види робіт Обсяг виконання, тис. грн. 

2015 2016  2017 2018 2019 2020 

Держбюджетні  410,7 515,7 414,2 200,0 _ _ 

 Господарчі  76,6 410,2 1741,0 887,1 879,5 2110,2 

Всього 487,3 915,9 2155,2 1087,1 879,5 2110,2 

 

 Як видно з таблиці, є суттєвий прогрес у господарчій науково-технічній 

діяльності. 



 В 2020 р. виконувалась робота за грантом ЄС ROUTE – «Відродження 

українців через освіту. Програма ЄС для переміщених ЗВО». Грант на 940 тис. 

євро, на 3 роки. Виконання за перший рік – 20% загальної суми. Виконані 

капітальні та поточні ремонти у гуртожитку, лабораторному корпусі, у 

Дружківському коледжі ДонНАБА, придбано наукове і навчальне обладнання 

та меблі. 

 Укладено договори про співробітництво із 2 європейськими 

університетами. 

6.6 Одержання конкурентноздатних наукових і науково-

прикладних результатів. 

В ДонНАБА з 2015 року видається електронний науковий журнал. 

Протягом 2020 року вийшли 4 онлайн випуски, в яких опубліковано 58 статей. 

Електронний журнал ДонНАБА зареєстрований в реєстрі періодичних видань 

ISSN, у наукометрічній базі Ulrich's Periodicals Directory і пошуковій базі 

Google Scholar.  

Продажу ліцензій та ноу-хау у 2020 році не було.  

6.7 Захист прав інтелектуальної власності.  

Відомості про винахідницьку діяльність наведені в таблиці В 2020 р. у 

винахідницькій роботі брали участь 10 осіб. Студентів серед них не було.  

Роки 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Подано заявок  1 8 5 7 2 2 

Получено 

патентів  
0 4 9 5 4 3 

 

6.8 Застосування нових наукових знань при підготовці кадрів з 

вищою освітою. 

Нові науково-технічні знання обов’язково використовуються при 

підготовці кадрів з вищою освітою. У дипломних роботах магістрів є 



обов’язкові науково-дослідницькі розділи, обов’язковою вимогою є наявність 

наукових публікацій.  

Викладачі постійно відстежують нові розробки у своїй галузі і 

застосують цю інформацію у навчальному процесі.   

6.9 Організація навчального процесу відповідно до стандартів вищої 

освіти. 

В 2020 році ДонНАБА в цілому забезпечила організацію навчального 

процесу відповідно до стандартів вищої освіти.  

Але можливості подальшого розвитку стримуються нестачею 

матеріальної бази: відсутні власний спортзал, актовий зал, лабораторний 

корпус, гостра нестача медійних пристроїв та лабораторного обладнання.  

У 2020 році проблема відсутності спортзалу вирішена частково за 

рахунок використання спортивної кімнати у гуртожитку, а частково шляхом 

проведення занять з фізкультури у парках. 

За відсутності актового залу масові заходи проводилися в вестибюлі та 

у парку.  

Лабораторні роботи виконуються на базі Дружківського житлово-

комунального коледжу. Це незручно для студентів (вартість проїзду складає 

60 грн), а обладнання комп’ютерних класів та лабораторій ДЖКК не повністю 

відповідає вимогам навчального процесу у ЗВО, але інших варіантів в 2020 

році ми не мали. У 2021 році планується реконструкція колишнього 

приміщення майстерні будівельного училища і побудова навчально-наукового 

лабораторного корпусу. Це вирішить проблему лабораторних занять та 

наукових досліджень.  

Проблему спортивного та актового залів та взагалі подальшого розвитку 

закладу можна вирішити шляхом передачі на баланс ДонНАБА майна 

колишнього будівельного училища. Це дозволить створити класичне 

університетське містечко і закласти базу для сталого розвитку ДонНАБА. 



Значним досягненням є організація реальної виробничої практики на 

спеціалізованих підприємствах Краматорська та Дружківки (міськводоканал, 

проектні підприємства, екологічна інспекція, міськгаз, виробничі будівельні 

фірми), геодезичної практики із застосуванням приборів та обладнання 

Дружківського житлово-комунального коледжу.  

Згідно договору з CzDA, студенти ДонНАБА брали участь у будівельних 

роботах по капітальному ремонту гуртожитку на платній основі. Це також 

зараховано студентам як виробнича практика. 

Кадрова проблема вирішується поступово шляхом підготовки власних 

кадрів вищої кваліфікації, але для повного вирішення проблеми потрібен час. 

Ми не можемо долучити до викладання у ДонНАБА професорів з інших міст, 

бо не маємо можливості надати їм житло у Краматорську. Наші звернення до 

міської влади за допомогою в цьому питанні не дали результатів.  

6.10 Дотримання прав та законні інтереси осіб з особливими 

потребами. 

Права та законні інтереси осіб з особливими потребами в ДонНАБА 

дотримуються. 

6.11 Стабільне фінансово-економічне становище. 

Фінансово-економічне становище ДонНАБА у 2020 році було 

нестабільним. З державного бюджету кошти на зарплату та стипендію 

поступали стабільно, але на інші потреби у недостатньому обсязі. Спеціальний 

фонд (освіта) стабілізувався у межах 300-350 тис. грн на місяць, що дуже мало.  

Для стабілізації фінансово-економічного стану академія працює над 

збільшенням кількості студентів, що навчаються за контрактом. Також 

виконуються численні господарчі договори з науково-технічних робіт для 

підприємств та міських громад Донбасу.  



Незважаючи на це, фінансово-економічний стан ДонНАБА ще 

нестабільний. Академії потрібна фінансова допомога.  

6.12 Звітність щодо використання майна. 

Звітність про використання майна подається у зазначені законом 

терміни та у повному обсязі. 

6.13 Дотримання умов колективного договору, статуту. 

Умови колективного договору і статуту у 2020 році дотримувалися. 

6.14 Захист інформації. 

Виконувалися вимоги про захист персональної інформації.  

6.15 Дотримання вимог Державної фінінспекції та її територіальних 

органів. 

Вимоги фінінспекції та її територіальних органів в 2020 році 

дотримувалися.  

6.16 Дотримання вимог державного нагляду у сфері господарської 

діяльності, а також вимог засновника. 

Вимоги державного нагляду у сфері господарської діяльності, а також 

вимоги засновника у 2020 році дотримувалися. 

6.17 Вдосконалення управління, зміцнення фінансово-господарської 

та трудової дисципліни. 

Значних порушень фінансової та трудової дисципліни в 2020 р. не було. 

6.18 Виконання навчальних планів, дотримання штатно-фінансової 

дисципліни. 

Усі підрозділи ДонНАБА дотримувалися штатно-фінансової дисципліни 

і виконували навчальні плани.  

6.19 Створення належних умов праці. 



У 2015-2016 роках з об’єктивних причин не дотримувалися належні 

умови праці. Після переїзду у 2016 року до власного корпусу появилася 

можливість надати викладачам та студентам гідні умови. В 2017 році на умовах 

оренди працювали їдальня та магазин канцелярських товарів. В 2018 році ці 

договори було розірвано згідно вимогам Закону «Про освіту». Це привело до 

проблем із забезпеченням студентів та викладачів можливістю поїсти протягом 

робочого дня. За вимогою Ради трудового колективу та студентського 

самоврядування було прийняте рішення про створення їдальні як власного 

підрозділу. Їдальня почала роботу у 2019 році. 

Не вирішені повністю питання фізичного виховання та спорту за 

відсутністю власного спортзалу та інвентарю. Через відсутність актового залу не 

маємо можливості проводити повноцінні заняття з художньої самодіяльності та 

розвивати студентське самоврядування. Не створені належні умови для 

виконання студентських лабораторних робіт та наукових і прикладних 

досліджень. Є гостра нестача елементарних приборів та приладів. Тому основна 

частина досліджень виконувалася на експериментальній базі інших установ за 

кошти викладачів та за рахунок їх ентузіазму.  

У 2019 р. на баланс ДонНАБА передана напівзруйнована майстерня 

будівельного училища м. Краматорськ. Виконано проект реконструкції і у 

2021 р. планується будівництво на місці майстерні навчально-наукового 

лабораторного корпусу. Кошти на це закладені у гранті Єврокомісії на 2021 р. 

Дуже гострою для викладачів та студентів академії є житлова проблема. 

Протягом 2016-2018 років в Краматорську різко піднялися ціни на оренду житла, 

при тому, що побутові умови не забезпечують нормальне життя. Для вирішення 

житлового питання академія ініціювала передачу на баланс ДонНАБА 

гуртожитку професійного будівельного училища. В 2018-2020 роках здійснено 

капітальний ремонт 2/3 гуртожитку. В 2021 році буде закінчено капітальний 

ремонт всій будівлі. В гуртожитку будуть проживати учні будівельного 

училища, студенти та викладачі академії.  



Перевищувалася навчальна загрузка викладачів.  

Аудиторна загрузка на ставку фактично становила 700 часів на рік при 

нормативі 600 часів, згідно закону про вищу освіту. Причиною такого становища 

була різниця між кількістю ставок згідно кількості студентів та реальним 

навантаженням. Зараз ДонНАБА для не перевищення належної загрузки 

потрібно додатково 10 викладацьких ставок.  

6.20 Своєчасність розрахунків з фізичними та юридичними особами. 

Розрахунки з фізичними та юридичними особами в 2020 році 

проводилися своєчасно.  

Є заборгованість із заробітної плати викладачам та стипендії студентам 

за липень-грудень 2014 року. Цей борг неможливо сплатити через відсутність 

бухгалтерської документації, що залишилася на окупованій території.  

6.21 Цільове та ефективне використання коштів держбюджету. 

Кошти держбюджету в 2020 році використовувалися за цільовим призначенням.  

6.22 Виконання зобов’язань перед державним бюджетом, органами 

Пенсійного фонду, державними соціальними фондами. 

Зобов’язання перед держбюджетом, Пенсійним фондом, державними 

соціальними фондами виконані своєчасно та у повному обсязі.  

6.23 Виконання кошторису, недопущення заборгованості. 

Кошторис доходів і видатків виконано. Заборгованості із заробітної плати 

(крім заборгованості 2014 року), енергопостачання та комунальні послуги немає.  

6.24 Заходи по запобіганню корупційних правопорушень. 

Для запобігання корупції на громадських засадах діє уповноважений з 

боротьби із корупцією.  

6.25 Подання засновникові річного кошторису. 



Річний кошторис доходів і видатків поданий засновникові на 

затвердження вчасно. 

6.26 Подання засновникові звіту про виконання контракту. 

Звіт про виконання ректором контракту в 2019 році буде подано 

засновникові до 01 лютого 2021 року. 

6.27 Звітування перед органом громадського самоврядування про 

результати роботи, виконання колективного договору. 

Конференція трудового колективу 05 січня 2021 року затвердила звіт 

ректора про результати роботи, виконання контракту та колективного 

договору.  

6.28 Розвиток студентського спорту. 

Через відсутність спортивного залу заняття фізкультурою проводяться в 

маленькій спортивній кімнаті в гуртожитку та в парках. У період карантину 

заняття фізкультурою взагалі не проводилися.  

Але, незважаючи на труднощі, ми маємо серед молоді великий ентузіазм 

і прагнення займатися спортом, що підтримується керівництвом академії.  

У 2020 р. команди з видів спорту, брали участь в обласних змаганнях 

серед ЗВО (бадмінтон, шахи, пейнтбол, настільний теніс). 

15 жовтня 2020 року до Дня захисника України команда Донбаської 

національної академії будівництва і архітектури вперше взяла участь у 

змаганнях з пейнтболу та здобула перемогу, стала чемпіоном Донецької 

області серед ЗВО. 

Студентка III курсу Рахуба Ганна (ЕП–25) посіла перше місце у 

відкритому Чемпіонаті області з пауерліфтингу, який відбувся у селищі 

Юр’ївка Донецької області. 

В 2020 році велась робота щодо вдосконалення матеріально-технічної 

бази, а саме: здійснено ремонтні роботи спортивних приміщень, а також 



придбано спортивний інвентар (степ-платформи, тренажер «Лава для жиму», 

масажні обручі, мꜥячі футбольні). 

Семінари, наради, круглі столи (в режимі онлайн під час карантину) та 

конференції (в т. ч. відеоконференції) було проведено згідно плану, з 

залученням представників НОК Донецької області, та провідних спортсменів. 

Протягом року велась робота щодо вдосконалення комп’ютерного банку 

даних показників фізичного розвитку студентів.  

В зв’язку з короновірусом багато змагань було перенесено або взагалі 

відмінено, що зменшило кількісні показники у порівняні із попередніми 

роками. 

Ректор ДонНАБА активно займається бойовими єдиноборствами 

(самбо, дзюдо), особистим прикладом агітує молодь за здоровий спосіб життя 

та заняття спортом. У березні 2020 році він став чемпіоном всеукраїнського 

турніру з самбо серед ветеранів. 

 У цілому студентська молодь та студентське самоврядування 

проявляють велику активність та ентузіазм.  

 

 IV. Заключна частина 

 У 2020 році скінчився 5-річний термін перебування Кравця В.А. на посаді 

ректора ДонНАБА. Пора підводити підсумки та намітити плани на майбутнє.  

 Першого грудня 2014 року було видано наказ про переміщення ДонНАБА з 

Макіївки до Краматорська. Ця дата стала днем народження академії на новому місці. 

 Усе керівництво ДонНАБА перейшло на бік сепаратистів. Лише 25 викладачів 

та близько 250 студентів переїхали до Краматорська. На новому місці дислокації в 

нас не було ніякої бази, міська та обласна адміністрації не надали нам ніякої 

допомоги. 

 У важких умовах ми розпочали навчальний процес. Було прийняте ключове 

рішення: ми не уходимо з Донбасу, це наша земля і ми будемо тут працювати. 



 Була сформульована стратегія виживання і поставлені стратегічні цілі:  

- збереження академії як самостійної одиниці в освітньому полі України;  

- розбудова на новому місці (м. Краматорськ) матеріальної бази;  

- інтеграція ДонНАБА у європейський освітній простір.  

Пройшло 5 років і можна впевнено сказати, що стратегія виживання в основному 

виконана. 

Ми заклали в Краматорську основи матеріальної бази. В нас є навчальний корпус, 

гуртожиток і будівля для лабораторного корпусу. На 2021 р. планується  закінчити 

капітальний ремонт гуртожитку та лабораторного корпусу. Ми плануємо подальше 

розширення, бо нам потрібні спортивний і актовий зали та ще один навчальний 

корпус. Паралельно з закладанням матеріальної бази йде інтеграція ДонНАБА у 

Європейський освітній простір. Заключено договори співробітництва з 

університетами Португалії, Польщі, Литви, США. Три студенти пройшли 

стажування в Політехнічному університеті Лейрії (Португалія) та получили 

португальські дипломи магістрів. В 2018-2020 році нами на новому місці були 

акредитовані 9 бакалаврських програм та 11 магістерських. 

Фактично за 5 років на пустому місці створено новий заклад вищої освіти. 

Настав час переходити від стратегії виживання до стратегії стабільного розвитку. 

Така Стратегія прийнята Вченою радою у 2019 році. Основні цілі Стратегії сталого 

розвитку: 

1.  Подальший розвиток матеріальної бази в Краматорську. Для цього, на 

залучені у іноземних інвесторів кошти, в 2021 р. закінчити капітальний ремонт 

гуртожитку, що забезпечить комфортне проживання 350 осіб. У 2021 р. на 

залучені кошти виконати реконструкцію будівлі майстерні та збудувати 

сучасний навчально-науковий лабораторний корпус. Забезпечити ДонНАБА 

додатково ще одним навчальним корпусом, спортивним та актовим залами.  



2. На основі розвинутої матеріальної базі забезпечити зростання 

контингенту студентів до 1000 осіб на стаціонарі та стабілізуватися на 

цьому рівні.  

3. Забезпечити наукові дослідження та навчальний процес на сучасному 

рівні. Для цього створити сучасні лабораторії, співробітничати з бізнесом, 

впроваджувати елементи дуальної освіти, розширяти взаємодію з 

університетами ЕС. 

4. Створити ланцюг наскрізної підготовки будівельних кадрів для Донбасу. 

Для цього об’єднати у єдиний навчальний холдинг будівельне училище, 

Дружківський житлово-комунальний фаховий коледж та ДонНАБА.  

5. Після реінтеграції Донбасу перенести до Макіївки підготовку магістрів, а 

в Краматорську створити Північний філіал, де проводити підготовку 

бакалаврів. 

 

В нас великі плани, але керівництво і колектив ДонНАБА готові до їх реалізації.  

 

 Ректор ДонНАБА      Кравець В. 

 

 


